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Képviselők búcsúztatása a testületi ülésen

A képviselő-testület szeptember 25-én tartotta a válasz-
tási ciklus utolsó ülését, ahol Sári Jánosnak, Kiss József-
nek, Túriné Török Ilonának megköszönték a munkáját. 

3. oldal

Újszülöttek köszöntése a Falunapokon

A Falunapok kiemelt eseménye volt a községünkben tavaly 
szeptember óta született 21 csecsemő és édesanyjuk kö-
szöntése. Mindannyian ajándékutalványt kaptak. 

7. oldal

Zelei György hazatért zarándokútjáról

Szeptember 28-án a családján kívül is sokan várták haza 
Zelei György karosszéria lakatost, amikor a 4600 kilomé-
teres, hat hónapig tartó zarándokútjáról hazaért.   

8. oldal

A képen balról jobbra: dr. Györe Ferenc, Magyar Mihályné, Czi-
rokné Pálfi Irén, Kreinicker Gábor, Török Sándor, Szatmári Zoltán, 
Dékány Péter, Bódi István
Szeptember 27-én, a XXIV. Balástyai Falunapok megnyitója al-
kalmával tartott ünnepségen Ujvári László polgármester telepü-
lési elismeréseket adott át. Balástya község képviselő-testületének 
döntése szerint 2024-ben heten részesültek "Balástya Községért 
Elismerés"-ben. A Balástya Község Díszpolgára címet dr. Györe 
Ferenc vette át.

Kitüntetések a Falunapokon Falunapi köszönet!

Hatalmas összefogással rendezte meg közösségünk a XXIV. 
Balástyai Falunapokat. Nagyon sokan jöttek össze, hogy 
tudásukkal, munkájukkal, felajánlásaikkal elősegítsék, hogy olyan 
rendezvényt tarthassunk, amire mi, balástyaiak méltán lehetünk 
büszkék. Úgy gondolom, ezt a célkitűzést sikerült elérni, hála annak 
az önzetlenségnek, tenni akarásnak és kreativitásnak, ami most, 
a Falunapokkal, a zöldség- és virágfesztivállal összefüggésben 
megnyilvánult. A zöldség- és virágkiállítást három év szünet 
után rendeztük meg. Ahogy régen, ennek a megszervezése most 
is közösségformáló erővel bírt, újra eljöttek segíteni azok, akik 
a korábbi kiállítások sikeréből kivették a részüket, de sok fiatal 
is csatlakozott a munkához. A kiállítás ugyanakkor nemcsak  
a gazdálkodóknak, a kertészeknek adott bemutatkozási lehetőséget, 
hanem a helyi vállalkozásoknak, a kézműveseknek is. Civil 
szervezeteink, intézményeink, iskolásaink, de még az óvodások 
és bölcsődések is megmutatták a falunak és vendégeinknek, 
mennyi minden érték van Balástyán, milyen értékek felmutatására 
képesek a balástyai emberek. Ezért fontos mindannyiunk számára a 
Falunapok, mert megmutathatjuk, mire vagyunk képesek együtt, és 
mire lehetünk joggal büszkék! Ahhoz, hogy egy ilyen, számos kísérő 
programot felvonultató rendezvényt sikeresen megtarthassunk, 
nagy összefogásra volt szükség. Ezért mindenkinek, aki bármilyen 
formában részt vett a Falunapok és a kiállítás megtervezésében, 
megszervezésében és lebonyolításában, hálásan köszönöm  
a munkáját!

Ujvári László polgármester

MEGHÍVÓ IDŐSEK VILÁGNAPJÁRA
Az Idősek Világnapja alkalmából 2024. október 18-án, 

pénteken 15.00 órakor a Vadásztanya vendéglőben rendezett 
ünnepségre szeretettel várja községünk szépkorú lakosságát 

a Balástya Községi Önkormányzat. 
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Az elmúlt hónap
legfontosabb hírei
                        Ujvári László polgármestertől
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Nyertes járdapályázat
A Magyar Falu Program pályá-
zatán 4.998.628 forint támogatást 
nyertünk egy kis szakasz járda 
építésére, ami a Szegfű és a Virág 
utcák kereszteződésénél még nem 
épült meg. A kivitelezés határide-
je a támogató okirat szerint 2025. 
november 15.

az álláspályázatokról
A meghirdetett munkakörökkel 
kapcsolatban tájékoztatom a la-
kosságot, hogy az önkormányzati 
megbízású, félállású könyvtár-
vezető szeptember elsejétől Tóth 
Szilvia, aki a másik fél állásában 
a szociális ügyintéző a polgár-
mesteri hivatalban. A Balástyai 
Újság és a községi honlapunk 
hírszolgáltatásának szerkesztő-új-
ságírói feladataira megtaláltuk az 
új szakembert, aki azonban csak 
januártól tud munkába állni. Így 
addig Illin Klára vállalta az újság 
írását, szerkesztését, és a honlap 
tartalomszolgáltatási teendőit.  
A művelődésszervezői munkakör 
esetében egyelőre nem találtuk 
meg a megfelelő jelöltet, ezért 
majd a művelődési ház átalakítása 
után tervezzük a státusz ismételt 
meghirdetését.

Megkezdődött a Művelődési házbaN 
a boNtás
Az elmúlt hetekben megkezdő-
dött a művelődési ház felújítása. 
A kivitelező cég munkatársai  
a bontásokat kezdték el, ami any-
nyit jelent, hogy a nagyteremben 
a fából készült falburkolatot le-
bontották, és felszedték a padló-
szerkezetet. A leendő padlósík-
tól 36 centiméteres mélységben 
kitermelték a homokot, mivel  
a katolikus népház építésekor  
a fapadló alatti részt csak homok-
kal töltötték fel. A fapadló tetején 
volt a parketta, és alatta a padló 
a talajnedvesség elleni szigetelés 
hiánya miatt az átnedvesedéstől 

korhadni kezdett. Az új rétegrend 
és a szigetelés miatt vált szüksé-
gessé a homok megfelelő meny-
nyiségű kitermelése. Szerencsére 
a fal alsó szigetelése jó állapotú.  
A burkolat rétegrendjének kiala-
kítása a szerelőbeton elkészítésé-
vel, majd az alsó vízszigeteléssel 
rövidesen kezdődik. Jelenleg  
a padlásfödém hőszigetelése zaj-
lik. A művelődési ház felújításá-
val olyan közösségi teret fogunk 
kialakítani, ahol különböző sza-
badidős és kulturális programokat 
lehet tartani. Ezért nagyon fontos 
szempont, hogy az épület szige-
telése, szellőztetése és fűtése jó 
legyen, a fény- és a hangtechnika 
megfeleljen a többféle rendezvény 
igényeinek. Ezek megtervezésé-
hez szakembereket kértünk fel.  
A faburkolat fölötti akusztikai ele-
meket szintén lebontották és újra 
cseréljük. Lakberendezőtől kér-
tünk javaslatot a belső terek kiala-
kításának anyagaihoz, burkolatai-
hoz. A képviselő-testülettel együtt 
az vezérel bennünket, hogy ezt  
a beruházást úgy oldjuk meg, 
hogy a művelődési ház továbbra 
is hosszú távon szolgálja közös-
ségünket.

szeMétrostálás
Mint arról korábban már tájékoz-
tattam a lakosságot, a Gajgonyai 
záportározó építésénél, amikor  
a tómeder készült, egy ideiglene-
sen összehordott szeméthalomra 
bukkantak a kivitelezők. Az ilyen 
helyzeteket csak jogszabályok 
szerinti módon számolhatja csak 
fel egy önkormányzat. Mivel 
nagyon sokba kerül a szeméttel 
keveredett földhalom kezelése, 
kerestük hozzá a pályázati lehető-
séget és a technológiai megoldást. 
Az Energiaügyi Minisztérium 
képviseletében eljáró Nemzeti 
Hulladékgazdálkodási Koordiná-
ló és Vagyonkezelő Zrt. által kiírt 
„Tisztítsuk meg az országot II.” 

elnevezésű hulladék-felszámo-
lási pályázaton 13,5 millió forint 
támogatást nyertünk, amellyel 
a munka legfontosabb részét,  
a homok átrostálását, majd  
a fennmaradó hulladék szétválo-
gatását, azután a hulladéklerakóba 
szállítását meg tudjuk oldani. Az 
átrostálás egy nagyteljesítményű 
markolónak a rostaszerű kanál-
szerkezetével történik. A kanál-
ban benne marad az esetleges 
fém- vagy a műanyag hulladék.  
A gép, amikor lerakja egy kupacba 
a szemetet, kézzel különválogat-
ják. A fóliamaradványokat az ön-
kormányzat szállítja el engedéllyel 
rendelkező, ilyen agyagot gyűjtő 
telepre, de a többi hulladékféle 
elszállításához engedéllyel ren-
delkező vállalkozót bíztunk meg. 
Az átrostálás után megmaradt, 
környezetvédelmi szempontból 
megfelelő, nem káros földhalom 
az utak töltéséhez felhasználható. 
Bízom abban, hogy ez a munka 
októberben befejeződik.

a gyalogátkelőhelyek kialakítá-
sáról
Két gyalogátkelőhely terveinek el-
készítésére adott az önkormányzat 
megbízást. A gyógyszertár és a volt 
takarékszövetkezet épülete között, 

valamint a volt takarékszövetkezet 
épülete és a Coop ABC közötti út-
testeken épülne gyalogátkelőhely. 
Amikor az engedélyezés a közle-
kedési hatóság részéről megtör-
tént, az árajánlat birtokában, a ki-
vitelezés költségét látva dönt majd  
a képviselő-testület, hogy egy 
alkalommal mindkettőt meg tud-
juk-e rendelni. Leghamarabb jövő 
év tavaszán valósulhat meg a ki-
vitelezés.

a baNkautoMatáról
A szeptemberi újságban is beszá-
moltam arról, hogy az MBH Bank 
településünkön bankautomatát, 
kültéri kifizető ATM-et helyezne 
el. Az általunk felajánlott korábbi 
helyét bankbiztonsági szempont-
ból nem találták megfelelőnek, 
ezért a bank feltételei alapján új 
helyet kerestünk, amiről levélben 
értesítettük a pénzintézetet. Mivel 
téglafalhoz kapcsolódó, központi 
helyet kértek, amelynek környe-
zetét térburkolattal el lehet látni, 
ezért a Tanodának a Teleház felöli 
oldalát javasoltuk. A levelünkre 
még nem érkezett válasz.

Megkezdődött a piheNőerdő kiala-
kítása
A Települési Operatív Program 
Plusz pályázatai közül az "Élhető 
települések" elnevezésű kereté-
ben korábban támogatást nyert 
az önkormányzat Pihenőerdő 
fejlesztésére. A közbeszerzési 
pályázat után a kivitelezést a sze-
gedi HPQ PLUS Kft. nyerte el, 
és szeptember végén megkezdte  
a terület tisztítását, a korábban 
kivágott erdő helyén nőtt bozótos 
irtását.

Megkezdődött a szeméttel 
keveredett földhalom 
átrostálása.

A POLGÁRMESTERI HIVATAL ÜGYFÉLFOGADÁSA
Hétfő: 7.30-12.00 óráig, 13.00-16.00 óráig, kedd: 7.30-12.00 óráig, 
13.00-16.00 óráig, SZERDA: NINCS ÜGYFÉLFOGADÁS, 
csütörtök: 13.00-16.00 óráig, péntek: 7.30.12.00 óráig. 
A pénztár nyitva: hétfő 7.30-10.30 óráig, kedd 7.30-11.30 óráig, csü-
törtök 13.00-16.00 óráig, péntek 7.30-11.30 óráig. 

SZÁNTÓVERSENYRŐL A NOVEMBERI ÚJSÁGBAN 
Lapzárta után tartják meg a XIII. Balástyai Szántó-
versenyt, ezért majd a novemberi újságban lesz  

a rendezvényről tudósítás.
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Falunapok ünnepi megnyitója

Képviselők búcsúztatása  
a testületi ülésen

Ünnepélyes keretek között nyílt meg szeptember 27-én a XXIV. 
Balástyai Falunapok. A sportcsarnokban tartott eseményen  
a Szegedi Kiss Ferenc Kürtegyesület tagjai kürtszóval jelezték, 
hogy a megkezdődött a rendezvény, ami ezután a megnyitó be-
szédekkel folytatódott.

Elsőként Farkas Sándor miniszterhelyettes, az Agrárminisztéri-
um parlamenti államtitkára, országgyűlési képviselő köszöntötte  
a balástyaiakat és a testvértelepüléseinkről érkezőket. Elmondta, hogy 
az elmúlt években hiányolta a kiállítást, és bár más elfoglaltságai vol-
tak, amikor megtudta, ismét megrendezik, mindent úgy intézett, hogy 
eljöhessen. Gratulált minden ebben résztvevőnek, hogy ismét olyan ösz-
szefogás alakult ki, mint az elmúlt években, és egy ilyen színvonalas 
kiállítás részesei lehetünk.

Ujvári László polgármester beszédében többek között üdvözölte az 
erdélyi és vajdasági testvértelepülésekről érkező vendégeket, és azokat, 
akik a képviselő-testület döntése alapján kitüntetéseket vesznek át. Di-
csérte a sok-sok ügyes kezű balástyait, akik heteken keresztül készültek, 
és általuk egy csodás kiállítást láthatunk a néhány éves kimaradás után. 
Emlékeztetett rá, hogy huszonnégy éve kezdődött ez a programsorozat, 
ami mindig bővült, köszönhetően annak, hogy szorgalmas, önmagáért 
felelős, saját sorsát önmaguk irányító emberek alkotják a települést. 
Úgy fogalmazott, ez sok év óta, az 50-es évektől elődeinknek is kö-
szönhető. Hozzátette, a kiállításon is látható egy képgyűjtemény róluk, 
de sokan vannak, akiknek nem tudjuk itt látni a nevét, viszont ismerjük, 
tudunk róluk. Sajnos többen már nincsenek közöttünk. A polgármester 
a továbbiakban kiemelte: „Ezt a tenni akarást tovább vinni kötelessége 
a településnek jelenleg is és a jövőben is, ami szépen gyökerezik a ha-
gyományainkban. A mai nap nemcsak a közösségünket erősíti, hanem 
tisztelgünk elődeink előtt is, akik megalapozták Balástya mezőgazda-
sági karakterét. Évekkel ezelőtt a zöldség- és virágfesztivál kiemelkedő 
eseményként vált a Falunapok részévé. Ma újra felidézzük ezt a ha-
gyományt és hálával gondolunk mindazokra, akik ezt életben tartották.  
A fesztiválon a helyi termelők zöldségei és virágai nem csupán a föld 
és a természet ajándékait mutatják be, hanem a balástyai emberek szor-
galmát, kitartását és közösségi összefogását is. A termények nemcsak  
a községünk gazdaságának alapjai, hanem az identitásunk része is. Az itt 
élők mindig is büszkék voltak arra, amit saját kezükkel megtermeltek, és 
amit a közösségért tettek. Ez a nap lehetőség arra, hogy megköszönjük 
a helyi gazdáknak, hogy felajánlásaikkal és fáradhatatlan munkájukkal 
gazdagították ezt az eseményt, és hozzájárultak ahhoz, hogy a rendez-
vény ilyen sikeres legyen. Az idei Falunapon fontos szerepet kapnak 
azok a hagyományőrző és kulturális események, amelyek emlékez-
tetnek minket arra, hogy Balástya mindig is a tradíciók ápolásáról és  
a közösségi értékek megőrzéséről volt híres. Az előadások, kiállítások 
és különféle bemutatók, mind hozzájárulnak ahhoz, hogy megőrizzük 

gyökereinket és átadjuk ezeket a hagyományokat következő generáci-
óknak. A mai nap nemcsak a múltba való visszatekintésről szól, hanem  
a közösségünk jövőjéről is. Hiszen ezek az ünnepek erősítik meg kapcso-
latainkat, teszik élhetővé és szerethetővé Balástyát. A Falunapok mindig 
is az együttlét, az ünneplés és a jövőbe vetett hit kifejeződéseit mutatják. 
Ma együtt ünnepeljük a családok, barátok és szomszédok összetartását, 
és reméljük, hogy ezek az értékek generációkon átívelően megmaradnak 
településünkön.” Ezután a polgármester köszönetet mondott mindazok-
nak, akik hozzájárultak ahhoz, hogy a Falunapok mindkét napja ilyen 
különleges legyen. Végül kérte a balástyaiakat, legyenek büszkék arra, 
hogy egy olyan közösséghez tartoznak, amely a hagyománytiszteleté-
ben és az összetartás erejében találta meg a jövőbe vezető utat.

A polgármester ünnepi beszéde után Juhász Jenő alpolgármesterrel 
együtt átadta a települési elismeréseket. Balástya Községért Elismerés-
ben részesült a közszolgálati kategóriában Czirokné Pálfi Irén nyugal-
mazott óvónő és Magyar Mihályné Harmath Irén nyugalmazott jegyző, 
a civil szervezetek, társadalmi élet kategóriában Dékány Péter, a gazda-
sági élet szereplői, vállalkozások kategóriában Szatmári Zoltán és Török 
Sándor, a fiatal tehetségek, büszkeségeink kategóriában Bódi István és 
Kreinicker Gábor. A Balástya Község Díszpolgára címet dr. Györe Fe-
renc háziorvos kapta.

Az elismerések átadása után a kitüntetettek tiszteletére a kürtösök 
dallama szólat meg, majd Ujvári László röviden ismertette az elmúlt 
egy év legnagyobb beruházásait. Kifejezte köszönetét a Falunapok 
minden segítőjének, és közülük is azokat emelte ki, akik megszervez-
ték, sokat tettek az összefogásért, és külön ajándékcsomaggal köszönte 
meg a munkáját Gera Ágnesnek, Stiebel Máriának és Csáki Anitának, 
továbbá virággal mondott köszönetet Tóth Szilvia könyvtárvezetőnek, 
Németh Anita művelődésszervezőnek, Farkas Arankának, a polgármes-
teri hivatal előadó munkatársának, Sutka Margit segéd-könyvtárosnak, 
Karácsonyiné Kapocsi Zsuzsannának, az önkormányzat gazdaságveze-
tőjének.

Továbbá köszönetet mondott Farkas Sándor országgyűlési képviselő-
nek, azért, amit a településünk menedzselése érdekében tesz. A falunapi 
megnyitó ünnepség végén a polgármester a másnapi programokra invi-
tálta a jelenlévőket.

A Balástya Községi Önkormányzat képviselő-testülete 2024. 
szeptember 25-én tartotta a választási ciklus utolsó ülését a polgár-
mesteri hivatal tanácskozó termében. A napirendi pontok megtár-
gyalása után Ujvári László polgármester a képviselő-testület három 
búcsúzó tagjának köszönte meg a munkáját. Sári János 34 évig, 
Kiss József 22 évig, Túriné Török Ilona 18 évig szolgálta a válasz-
tópolgárok döntése alapján képviselőként községünket. 

A polgármester az ajándék átadása után mindhármuknak jó  
egészséget, sok sikert és sok boldogságot kívánt.

Sári János Kiss József Túriné Török Ilona
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KITÜNTETÉSEK  
FALUNAPOKON 

Szeptember 27-én, a XXIV. 
Balástyai Falunapok megnyitó-
ja alkalmával tartott ünnepsé-
gen Ujvári László polgármester  
települési elismeréseket adott át.

Balástya Községért Elismerés
A Balástya Községi Önkormány-

zat képviselő-testületének határo-
zata alapján a helyi közösség szol-
gálatában kiemelkedő érdemeket 
szerzett személyeket méltó elis-
merésben részesíti, személyüket és 
cselekedeteiket megfelelőképpen 
értékelve példaként állítja a jelen 
és az utókor elé, ezért a Balástya 
község fejlődését, megbecsülését, 
elismerését szolgálók érdekében 
az önkormányzat kitüntetést ala-
pított „Balástya Községért Elisme-
rés” elnevezéssel, négy területen:

- Közszolgálati kategóriában 
(oktatás-nevelés, egészségügy, 
szociális munka, gyermek-család-
védelem, környezetvédelem, rend-
védelem, közszolgálat)

- Civil szervezetek, társadalmi 
élet kategóriában

- Gazdasági élet szereplői, vállal-
kozások kategóriában

- Fiatal tehetségek, büszkesége-
ink kategóriában

Balástya község képviselő-tes-
tületének döntése szerint 2024-
ben heten részesültek „Balástya 
Községért Elismerésben”.

CZIROKNÉ PÁLFI IRÉN 
a „Balástya Községért Elis-
merés” Közszolgálati kategó-
riájában szakmai területén 
kimagasló eredményei miatt  
a „Közszolgálatban végzett 
munkájáért” kitüntetést vette át.

Czirokné Pálfi Irén már óvodás 
korában elhatározta, hogy kis-
gyermekekkel akar foglalkozni, 
és ez felnőtt koráig nem változott. 
1955-ben Gyomán végezte el az 
óvónőképzőt. Ezután Sándor-
falvára helyezték, majd amikor 
ott nyolc hónap múlva új óvodát 
nyitottak, vezető óvónői felada-

tot kapott. 1959-ben áthelyezték 
Balástyára, és itt nagyobb szolgá-
lati lakásba költözhettek férjével 
és első gyermekükkel. Ebben az 
időben főleg a belterületről jártak 
óvodába a gyerekek és vegyes 
csoport volt. 1975-ben végezte 
el a komplex óvodai szemináriu-
mot kiváló minősítéssel. Óvodai 
foglalkozásairól a Magyar Rádió 
felvételt készített. Vezető óvó-
nőként mindig figyelt rá, hogy  
a dajkákkal, és később óvónő mun-
katársaival is jó munkát végezze-
nek, az óvodában tisztaság legyen.  
A Közegészségügyi és Járvány-
ügyi Állomás, a KÖJÁL hosz-
szú évekig a megye legtisztább 
óvodájaként tartotta számon  
a balástyai intézményt.

Czirokné Pálfi Irén nagyon sze-
rette a munkáját, hiszen a gyerekek 
3 és 6 éves koruk között rengeteget 
fejlődhetnek, és ezt elősegíteni, 
végigkövetni számára mindig is 
hatalmas öröm volt. Balástyán 33 
évig szolgált óvónőként, 1992-es 
nyugdíjba vonulásáig.

Munkájának elismeréseként 
1984-ben Miniszteri Dicséretben 
részesült.

MAGYAR MIHÁLYNÉ  
HARMATH IRÉN a „Balástya 
Községért Elismerés” Közszol-
gálati kategóriájában szakmai 
területén kimagasló eredményei 
miatt a „Közszolgálatban vég-
zett munkájáért” kitüntetést 
vette át.

Magyar Mihályné Harmath Irén 
közszolgálati jogviszonya 1978. 
szeptember elsején kezdődött, 

amikor mint közigazgatási gya-
kornok kezdett dolgozni az akkori 
Kistelek Nagyközségi Tanácsnál. 
Egy év múlva felvételt nyert Bu-
dapestre, az Államigazgatási Fő-
iskola nappali tagozatára, amelyet 
később levelező tagozaton folyta-
tott. 1981. március elsején került 
Balástyára. Ahogy teltek az évek 
a közigazgatás szinte valamennyi 
ügykörében dolgozott, a pénzügyi 
igazgatás és műszaki, építész-
hatósági ügykörök kivételével.  
A gyámügyi, gyámhatósá-
gi ügyek, a polgári jogi ügyek,  
a szabálysértés ügyek intézése 
éveken át a munkakörébe tar-
tozott. 2001. január elsejétől új 
közigazgatási szervként jött létre 
Dóc és Balástya települések kép-
viselő-testületeinek közös döntése 
alapján a Balástya-Dóc Községek 
Körjegyzősége. Ekkor a körjegy-
zői feladatok elvégzésére kapott 
megbízást. Négy évig szolgálta 
ebben a munkakörben mindkét 
település lakosainak érdekeit.  
A kistérségek kialakulásakor a te-
rületi és földrajzi adottságok miatt 
Dóc a Szegedi Kistérségbe került, 
míg Balástyát a Kisteleki Kistér-
ségbe sorolták be. Ezt követően  
a körjegyzőségi hivatal helyett újra 
önálló polgármesteri hivatalok 
jöttek létre településenként, ami 
után 2004. január elsejétől jegy-
zőként vezette a Balástya Község 
Polgármesteri Hivatalát. Munkája 
során igyekezett ennek a bizalom-
nak és megtiszteltetésnek eleget 
tenni, az elvárásoknak megfelelni, 
és a jogszabályok adta lehetősé-
gek szerint a legjobb döntéseket 

hozni, a feladatban nemcsak az 
ügyet látni, hanem az embert és  
a körülményeket. A Csongrád Me-
gyei Közgyűlés elnöke 2019-ben 
kiemelkedő és áldozatos szakmai 
munkája elismeréseként a Csong-
rád Megye Közigazgatásáért díjat 
adományozta Magyar Mihályné 
Harmath Irénnek. 2019. júni-
us 30-ával a 40 év közszolgálati 
jogviszony után vonult nyugdíj-
ba. Megtisztelőnek tartja, hogy  
a jegyzőként eltöltött 19 év alatt 
részese lehetett az elért a balástyai 
eredményeknek.

DÉKÁNY PÉTER a „Balás-
tya Községért Elismerés” Ci-
vil szervezetek, társadalmi élet  
kategóriában kategóriájában 
kimagasló eredményei miatt  
a „A településen végzett kiemel-
kedő társadalmi munkájáért” 
kitüntetést vette át.

Dékány Péter már a gyerekko-
rában is a szeretett a közösségért 
dolgozni. Részt vett az iskolai 
vöröskeresztes feladatokban, majd 
a szakmunkásképzőben szintén 
bekapcsolódott a közösségi mun-
kába. Később a balástyai köz-
életben nagyon sok társadalmi 
munkát végzett társaival, például 
az új sportpályánál, a rendőrla-
kás építésénél, és két alkalommal  
a művelődési ház felújításainál is, 
de máig lehet rá számítani, amikor 
a közösségért kell dolgozni. A Ba-
lástyáért Közalapítvány kuratóriu-
mának tagjaként évek óta többféle 
program megvalósulását segítette. 
1989-ben alakult az első polgárőr 
egyesület Balástyán, ami rövide-
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tánnal, Tímeával, Lászlóval, Lucá-
val, Milánnal együtt dolgoznak 
a cég további fejlesztésért. Nagy 
előrelépés volt a Japán kiállításon 
szerzett kapcsolat, amelynek révén 
az ott létrehozott kereskedelmi ki-
rendeltségükön keresztül is folyik 
az értékesítés. Egyik gyermekük 
japán nyelvtudása nagy segítség 
ebben. További beszállítási le-
hetőséget találtak Thaiföldre, és 
ma már a néhány magyarországi 
multinacionális kereskedelmi lán-
con kívül erre az utóbb említett 
két piacra szállítanak. A tizennégy 
éves feldolgozó üzemi tevékeny-
séget a Szatmári Kacsa Kft. jelen-
leg is továbbfejleszti, mintaboltot 
nyitnak Budapesten, és az első 
kacsafeldolgozó üzemük épüle-
tében feldolgozott termékeket, 
konzerveket állítanak elő. Máig 
saját maguk vannak kapcsolatban 
a kacsanevelőkkel, akik minőségi 
alapanyagot szállítanak az üzem-
nek. A családfőnek, egyben a cég 
ügyvezetőjének legnagyobb örö-
me, amikor a vásárlóktól szóban 
vagy írásban kapnak dicséretet  
a termékeik kiváló minőségéért. 

Szatmári Zoltán közéleti szerep-
vállalásával a Szatmári Kacsa Kft. 
által a Látvány-csapatsportokhoz 
kapcsolódó támogatás keretében 
több éven keresztül jelentős ösz-
szegű Társasági Adó felajánlással 
segítette a Balástya Községi Sport-
kör Egyesületet.

TÖRÖK SÁNDOR a „Ba-
lástya Községért Elismerés” 
Gazdasági élet szereplői, vál-
lalkozások kategóriájában 
szakmai területén kimagasló 
eredményei miatt „A település 
kiemelkedő vállalkozója” ki-
tüntetést vette át.

Török Sándor az épületbádo-
gos szakma alapjait 1989 és 1992 
között Szegeden, a Móra Ferenc 
Szakközép- és Szakmunkásképző 
Iskolában sajátította el. Ezután egy 
szegedi bádogos cégnél dolgozott 
fél évig, majd a sorkatonai szolgá-
lat következett. A leszerelést köve-
tően balástyai bádogosnál kezdett 

dolgozni, és 1996-ban lett önálló 
vállalkozó. Kezdetben nem volt 
munkatársa, de néhány év múlva 
egy jó kézügyességű fiút felvett, 
és csaknem tíz évig dolgoztak 
együtt. A székhelye, telephelye, 
műhelye korábban Balástyán volt, 
de már Kisteleken van. Munkától 
függően bárhol az országban vál-
lal megbízásokat. Eleinte inkább 
családi házak ereszcsatornáinak 
kivitelezései voltak a leggyako-
ribb munkái. A 2000-es évek ele-
jétől kezdett komolyabb, nagyobb 
megbízásokat kapni önkormány-
zatoktól, és nagyobb beruházá-
sokban is részt vett. Folyamatosan 
képezte magát, tanfolyamokra járt. 
Magyarországon először a Lindab 
márkaképviseletének a képzéseit, 
később a PREFA Hungária Kft. 
ausztriai tanfolyamait végezte el, 
és ott megismerte az új anyagokat, 
amivel nagyon könnyű dolgoz-
ni, sokféle szakmai megoldásra 
alkalmasak. PREFA anyagokkal 
2010 óta dolgozik a csapatával. 
A munkáival több pályázaton vett 
részt. A megrendelők egyre komo-
lyabb megbízásokkal keresik meg, 
a homlokzatburkolástól kezdve 
komplett lemeztetők kialakításáig. 
Szereti a munkáját, a kihívásokat, 
a precíz, minőségi munkavégzést, 
szereti, ha a megrendelők elége-
dettek a munkájukkal.

Török Sándor épületbádogos  
a PREFA Hungária Kft., alumíni-
um tetőket, homlokzatburkolato-
kat forgalmazó cég által hirdetett 
pályázatokon elnyert díjai:

2011-ben a „PREFA Szubjektív” 
kategória – első helyezés

sen megszűnt, de ebben is vállalt 
feladatot. 1997-ben újraszervező-
dött a helyi polgárőrség, ezután  
a megyei és országos polgárőrszö-
vetségbe is belépett az egyesület. 
Ennek a csoportnak 2004-től lett 
a vezetője, és polgárőrként nagyon 
sok szolgálatot végzett a közös-
ség érdekében. Munkájáért szinte 
minden évben kapott oklevelet, 
és több elismerést vett át a Balás-
tya Községi Önkormányzattól és  
a Balástya Község Önkéntes Tűz-
oltó Egyesülettől, valamint számos 
kitüntetéssel ismerték el a tevé-
kenységét.

Dékány Pétert, a Balástyai Pol-
gárőr Egyesület elnökét:

2003-ban a Csongrád Me-
gyei Polgárőr Szervezetek 
Szövetsége a polgárőr moz-
galomban huzamosabb időn 
keresztül a közbiztonság és  
a bűnmegelőzés területén példa-
szerű, kiemelkedő munkája elis-
meréseként tárgyjutalomban része-
sítette, 

2011-ben az Országos Pol-
gárőr Szövetség, a „Polgárőr 
Érdemkereszt” bronz fokozatát 
adományozta,

2014-ben a Csongrád Megyei 
Polgárőr Szervezetek Szövetsége  
a polgárőr tevékenységben hu-
zamosabb időn keresztül a köz-
biztonság és a bűnmegelőzés 
területén végzett kiemelkedő 
munkája elismeréseként tárgy-
jutalomban részesítette,

2016-ban a Csongrád Megyei 
Közgyűlés a megyei évértékelő 
közgyűlés alkalmával tárgyjuta-
lomban részesítette,

2017-ben a Csongrád Megyei 
Polgárőr Szervezetek Szövetsé-
ge Kiváló polgárőr szolgálatért 
emlékérmet adományozott, 

2017-ben az Országos Polgár-
őr Szövetség az „Év Polgárőre” 
kitüntetésben részesítette,

2021-ben az Országos Pol-
gárőr Szövetség a „Polgárőr 
Érdemkereszt” arany fokozatát 
adományozta,

2023-ban az Országos Polgárőr 
Szövetség elnöke dicséretben és 

jutalomban részesítette,
2024-ben a Csongrád-Csanád 

Vármegyei Rendőr-főkapitányság 
„Sárkányölő Szent György” pla-
kett adományozott.

SZATMÁRI ZOLTÁN  
a „Balástya Községért Elisme-
rés” Gazdasági élet szereplői, 
vállalkozások kategóriájában 
szakmai területén kimagasló 
eredményei miatt „A település 
kiemelkedő vállalkozója” kitün-
tetést vette át.

Szatmári Zoltán és családja 
1990-ben kezdett foglalkozni ka-
csatenyésztéssel. Először még 
kacsanevelőként egy integrátortól 
kapták a kiskacsákat és a takar-
mányt, később ők is önállóan ne-
veltették a kacsákat több helyen. 
2010-ben építettek az Európai 
Uniós elvárásoknak megfelelő 
baromfifeldolgozó üzemet. Ekkor 
a kiváló minőségű kacsamájat és 
kacsamellet kereskedőn keresztül 
értékesítették. Amikor egyik nap-
ról a másikra az elkészített árut  
a kereskedő nem vette meg, eu-
rópai piacokat kerestek, és talál-
tak új vásárlókat Olaszországban, 
Franciaországban és Spanyolor-
szágban, ahová már közvetlenül 
adták el a feldolgozott, részenként 
csomagolt kacsákat. 2015-ben új, 
nagyobb, korszerűbb feldolgozó 
üzemet építettek, és termékeikkel 
külföldi élelmiszeripari kiállításo-
kon mutatkoztak be. Szatmári Zol-
tán és felesége Juhász Henrietta  
a közben felnőtt gyerekeikkel, Zol-
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2015-ben PREFA kiselemes fe-
dés kategóriában a kiskunmajsai 
Jonathermál Gyógy- és Élmény-
fürdő tetőfedéséért – harmadik díj

2016-ban PREFA korcolt fémle-
mez kategóriában a szegedi József 
Attila sugárút 76. szám alatti tár-
sasház korcolt lemezfedéses tető-
szerkezetéért – különdíj

2019-ben PREFA kiselemes fe-
dés kategóriában a kiskunmajsai 
Jonathermál Gyógy- és Élmény-
fürdő gyermek medence fölötti ku-
polájának fedéséért – második díj 

2021-ben PREFA kisele-
mes fedés kategóriában egy 
hetényegyházi magántulajdonú 
kúria épületének tetőfedéséért – 
első díj

2022-ben PREFA fémlemezfedés 
kategóriában a kisteleki reformá-
tus templom kupolájáért – kategó-
ria díj

Török Sándor az Épületszige-
telők, Tetőfedők, Bádogosok és 
Ácsok Magyarországi Szövetsége 
díját háromszor nyerte el:

2021-ben AZ ÉV TETŐJE fém-
lemezfedés szekcióban, a kisele-
mes fedések kategóriában egy 
hetényegyházi magántulajdonú 
kúria épületének tetőfedéséért – 
Nívódíj, Aranykályha Vándordíj

2022-ben AZ ÉV TETŐJE pá-
lyázat homlokzatburkolat kategó-
riában a Sándorfalvi Nádastó és 
Szabadidőpark épületének hom-
lokzatburkolásáért – kategória díj

2024-ben AZ ÉV TETŐJE pá-
lyázat fémlemezfedés szekcióban, 
a kiselemes fedések kategóriában 
az eleki Sarlós Boldogasszony ká-
polna tetőfedéséért – kategória díj, 
a homlokzatburkolat szekcióban, 
a kiselemes fedések kategóriában 
egy balatonszárszói nyaralón vég-
zett munkáért – elismerő oklevél

BÓDI ISTVÁN a „Balástya 
Községért Elismerés” Fiatal 
tehetségek, büszkeségeink ka-
tegóriájában szakmai területén 
kimagasló eredményei miatt az 
„Akikre büszkék lehetünk” ki-
tüntetést vette át.

Bódi István a balástyai Munká-

csy Mihály Általános Iskolában 
tanult. Tagja volt a falu focicsapa-
tának, de akkor még nem nagyon 
szeretett futni. 1999-ben a nyol-
cadikos ballagás után kilenc évig 
járt a helyi konditerembe. Ez az 
időszak megtanította a rendszeres 
munkára, illetve megmutatta, hogy 
ha sokáig csinál valamit, akkor an-
nak lesz eredménye. 

2006-ban egy barátja invitálására 
részt vett az első teljesítménytúrá-
ján a Mátrában. Mindig is vonzot-
ták a hegyek és a túrázás. 2007-ben 
diplomázott gyógytornászként. 
Azonnal munkába is állt, és így 
tudta finanszírozni a túráit. Egyre 
hosszabb kihívásokat nézett ki ma-
gának. A természet szeretete miatt 
az ultra távok teljesítésére esett  
a választása, amelyekre tudatosan 
készült, ezért 2010-ben elkezdett 
kocogni. 2012-ben egy 130 kilo-
méteres túrán végig kocogott és 
elsőként ért célba. Ezt követően 
egyre célzottabban kezdett edze-
ni. Számos technikát dolgozott 
ki, hogy jobb eredményt érjen el. 
2013-ban indult el idehaza egy 
olyan terepkihívás, melynek a lé-
nyege, hogy a Börzsönyben 30 óra 
alatt 152 kilométert kell megten-
ni összességében 7100 méternyi 
szintemelkedéssel. Ennek a neve: 
A KÖR. Először 2014-ben, majd 
további kilenc alkalommal sike-
resen teljesítette ezt, mindegyiket 
másik hónapban. 

A KÖR-ön a kezdetek óta ösz-
szesen 206 indultak, viszont eddig 
csak 107 ember tudta teljesíteni. 

Az évek során számos kihívást 

és egyre nagyobb távokat, verse-
nyeket tűzött és tűz ki maga elé. 
Például háromszor teljesítette  
a triatlon versenyek királyát, az 
IRONMANT, ami 3800 méter 
úszás, 180 kilométer kerékpározás, 
42 kilométer futás.

Eddig 137 alkalommal futotta le 
a 42 kilométeres maratont, ami sok 
különleges helyszínen volt, köztük 
Bécs, Barcelona, Valencia, Kas-
sa, Ljubljana, Plitvice, Budapest. 
Többször indult az Ultrabalatonon, 
ahol a Balatont futják körbe, és  
a táv 210 kilométeres. Tizenöt al-
kalommal teljesített 160 kilométe-
res távot, és ebben is voltak külföl-
di extrém nehéz versenyek és hazai 
kihívások.

Összesen tizennyolc éve fut,  
a folyamatos edzés a mindennap-
jai részévé vált. 2019 óta mások-
nak is átadja a tapasztalatait, ezért 
megalapította a Bódi Pisti Runnig 
Team futócsapatot.

2009-től 2024-ig a települé-
sünk gyógytornásza volt. Az ott-
honápolás keretein belül segített  
a falu időseinek, fiataljainak, hogy 
újra teljes értékű életet élhessenek. 
Sokan a betegei közül már nincse-
nek köztünk, de ahogy a születés, 
úgy az elmúlás is az élet termé-
szetes velejárója. Ezt elég hamar 
megtapasztalta, mivel 2010-től 
gyógytornászként végstádiumos 
betegekhez is jár a hospice ellátás 
keretében, megkönnyítve ezzel 
az utolsó heteket, napokat. Kül-
detésévé vált felhívni a figyelmet  
a hospice ügyére. Ezért támogat-
ja szóval, tettel, pénzzel, hittel, 
szeretettel a Szegedi Hospice 
Alapítványt. Életcéljául tűzte ki, 
és mindent megtesz annak érdeké-
ben, hogy Szegeden létesüljön egy 
Hospice Ház vagy hospice osztály, 
ahol minden adott a méltósággal 
való távozáshoz. Munkájának el-
ismeréseként 2024-ben a Szegedi 
Hospice Alapítvány kuratóriumi  
tagjává választották.

KREINICKER GÁBOR   
a „Balástya Községért Elisme-
rés” Fiatal tehetségek, büszke-

ségeink kategóriájában szakmai 
területén kimagasló eredményei 
miatt az „Akikre büszkék lehe-
tünk” kitüntetést vette át.

Kreinicker Gábor a balástyai 
Munkácsy Mihály Általános Is-
kolában tanult, majd 2016-ban  
a szegedi Radnóti Miklós Kísérleti 
Gimnáziumban, matematika-fizika 
tagozaton folytatta a tanulmányait. 
Balástyai diákságát végigkísérte 
a műszaki és csillagászati kíván-
csisága. Még középiskolásként 
önszorgalomból elektronikákat 
fejlesztett, és az első villogó lámpa 
elkészítése után lépésről-lépésre 
egyre nagyobb kihívásokat kere-
sett. 2020-ban egyik barátjával 
közösen egy ortopédiai járásvizs-
gáló eszköz fejlesztésén dolgoz-
tak, amellyel mozgásvizsgálatokat 
lehetett végezni, és azzal a 29. 
Ifjúsági Tudományos és Innová-
ciós Tehetségkutató Versenyen 
3. díjat nyertek. Érettségi után  
a Budapesti Műszaki és Gazdaság-
tudományi Egyetem mechatroni-
kai mérnök szakára jelentkezett. 
Ebben az időszakban tovább dol-
goztak a járásvizsgáló eszközü-
kön, és 2021-ben az Országos Tu-
dományos Diákköri Konferencián  
1. helyezést értek el vele. Jelenleg 
a Semmelweis Egyetemen folytat-
ják a járásvizsgáló eszközük fej-
lesztését. Emellett a Műegyetemen 
optomechatronika szakirányon 
tanult tovább, ahol lencsés és tük-
rös eszközök tervezéséről, auto-
matizált rendszerek kameráiról és 
képfeldolgozásáról szerezett isme-
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reteket. Egy szaktársával elkészí-
tették a francia ITER fúziós reaktor 
egyik alrendszerének diagnoszti-
kai alkatrészét, mely a tesztek so-
rán azóta is megfelelően üzemel.  
Az egyetemmel párhuzamosan 
több öntevékeny körbe is felvételt 
nyert. Csatlakozott a Mechatroni-
ka Szakosztályhoz, ahol később 
projektcsoport-vezetőként baráta-
ival több eszközt is megépítettek,  
a többi között önvezető autót, vo-
nalkövető robotot és számos ha-
sonló projektet valósítottak meg. 
A BME Suborbitals nevű verseny-
csapatban több kutatórakétának a 
fejlesztésében is részt vett. Ezek 
a rakéták tudományos méréseket 
végeznek a magaslégkörben, majd 
ejtőernyővel érnek földet. Gábor 
ezeknek a rakétáknak a vezérlé-
sén, tudományos kísérletek elekt-
ronikáján és kamera rendszerén 
dolgozott. Csapatuk 2022-ben 
Portugáliában részt vett az Euró-
pai Űrügynökség által szervezett 
nemzetközi versenyen, és 5. he-
lyezést értek el, mellyel Európa 
legjobb egyetemeinek csapatai 
közé kerültek. 2020-ban csatla-
kozott a Konkoly Thege Miklós 
Csillagászati Intézethez, hazánk 
egyik legkiemelkedőbb kutatóköz-
pontjához. Bekapcsolódott a hazai 
műholdfejlesztésbe, és a műhol-
dak üzemeltetésébe. Jelenleg két 
műhold is kering a világűrben, 
amelyeken az ő általa fejlesztett 
műszerek a mai napig hibátlanul 
üzemelnek. Az idén kiváló minősí-
téssel fejezte be egyetemi tanulmá-
nyait mechatronikai mérnök alap-
szakon, és elkezdte az űrmérnök 
mesterképzést, szintén a Budapesti 
Műszaki és Gazdaságtudományi 
Egyetemen. Szakmai tevékeny-
ségei mellett 16 éve néptáncol, 
melyet még a Kisteleki Alapfokú 
Művészeti Iskola keretein belül 
kezdett el Balástyán.

Balástya Község Díszpolgára 
dr. Györe Ferenc

A Balástya Községi Önkormány-
zat képviselő-testülete a „Balás-
tya Község Díszpolgára” címet 

2009-ben alapította, azzal a céllal, 
hogy azokat, akik szakmájukban 
kimagasló teljesítményt nyújtva, 
munkájukkal, alkotásukkal vagy 
életművükkel megbecsülést sze-
reztek, és amellyel hozzájárultak 
a település jó hírnevének öregbí-
téséhez, valamint köztiszteletnek 
örvendenek, méltó elismerésben 
részesíthesse, személyüket és te-
vékenységüket a jelen és az utókor 
számára példaként állítsa. 

Ezért a Balástya Községi Ön-
kormányzat az egészségügyben 
hosszú évekig eltölt munkája 
elismeréseként DR. GYÖRE 
FERENC háziorvos részére  
a "Balástya Község Díszpolgá-
ra" címet adományozta.

Dr. Györe Ferenc 1947. feb-
ruár 16-án született Sopron-
kövesden. 1973-ban végzett  
a Szegedi Orvostudományi 
Egyetemen. Ezután a makói 
kórház gyermekosztályán, majd 
a szegedi gyermekklinikán 
dolgozott. 1977-ben gyermek-
gyógyászatból szakvizsgázott. 
1977. novemberben került Ba-
lástyára körzeti orvosként. Ké-
sőbb a háziorvosi praxis beve-
zetésével is ugyanaz a körzete 

maradt, és ehhez 1997-ben há-
ziorvosi szakvizsgát tett. 2023. 
november 22-én aranydiplomát 
vett át, és egyúttal címzetes fő-
orvosi cím használatára jogo-
sult.

A képviselő-testület tagjaként 
1990-től 2006-ig vett részt Ba-
lástya közéletében.

Újszülöttek köszöntése  
a Falunapokon

A XXIV. Balástyai Falunapok kiemelt eseménye volt a közsé-
günkben tavaly szeptember óta született újszülöttek köszöntése. Uj-
vári László polgármester beszédében kifejezte, nagy öröm számára, 
hogy az elmúlt egy évben 21 gyerek született Balástyán. Szerinte az 
ünnepség megtartása egy üzenet, hogy az önkormányzat a saját esz-
közeivel, feladatával figyelni akar a gyerekekre a bölcsődés, óvodás 
és iskolás években, remélve és bízva abban, hogy néhány évtized 
múlva ők vállalnak szerepet községünk közéletében. Elmondta, 
hogy az idén nem ajándékcsomagot ad az önkormányzat, hanem 
ajándékutalványt, amivel mindenki az igénye szerint vásárolhat. 
Emellé a könyvtárosok segítségével egy emléklap és egy baba-ma-
ma fotó készült, amit mappában kapott meg minden édesanya egy 
cserepes virággal együtt.

A babák köszöntése után a polgármester a védőnők munkáját is 
megköszönte, akik figyelemmel kísérik a kicsik fejlődését.

Az ünnepségen nem tudott részt venni minden édesanya a babájá-
val, ezért a csoportkép nem teljes.

Édesanyjukkal együtt köszöntötte az önkormányzat az elmúlt 
egy évben született csecsemőket 

Papp Edina és gyermeke, Csányi Olívia
Tóth Szilvia és gyermeke, Kovács Ádám
Horváth Petra és gyermeke, Csősz Johanna
Ördög Ildikó és gyermeke, Tisóczki Hunor Lajos
Farkas Viktória Zulejka és gyermeke, Busa Ádám Benjámin
Király Zsanett és gyermeke, Tóth Letti
Csányi Bettina és gyermeke, Böröcz Milla
Dékány Réka és gyermeke, Rabi Janka
Ujvári Katalin és gyermeke, Illésy Zsigmond
Csillag Stella és gyermeke, Ádám Csillag Zille 
Zsurkán Katalin és gyermeke, Palotás Olivér Máté
Nammou Rita és gyermeke, Lukács Lujza
Dáni Ibolya és gyermeke, Elekes Rebeka Eszter
Dékány Zsuzsanna és gyermeke, Farkas Luca
Katona-Futó Bernadett és gyermeke, Forgács Martin
Kreinicker Bernadett és gyermeke, Szána Odett
Bitó Renáta és gyermeke, Horváth-Zsikó Panka
Horváth-Zsikó Judit és gyermeke, Antalfi Péter
Tisóczki Anett és gyermeke, Borbás Sára
Dékány Henrietta és gyermeke, Csepkó Patrícia
Miklós Zsófia és gyermeke, Szatmári László



önkormányzat   Balástyai Újság • 8

Zelei György hazatért 4600 kilo-
méteres zarándokútjáról

Szeptember 28-án a családján kívül is sokan várták haza Zelei 
György karosszéria lakatost, amikor a 4600 kilométeres, hat hóna-
pig tartó zarándokútjáról hazaért Balástyára. A kapitánysági vasút-

állomás közelében, Gombos Pál és családja kapubejárójánál volt  
a fogadása. Szekeres Csaba busszal szállította oda az ismerőseit, de 
néhányan saját járművel is jöttek, hogy üdvözöljék Gyurit.

Ujvári László polgármester és Juhász Jenő alpolgármester is ott 
volt az érkezésekor. Juhász Jenő apró falatos szendviccsel kínálta, 
és Ujvári Lászlóval együtt pálinkával köszöntötték. Eztán az eső 
ellenére a vasúti átjárótól többen kísérték gyalog, a templomig, ahol 
hálaadó szentmisét tartottak számára a barátai, Fuchs Tibor atya Ba-
konyszombathelyről két ministránssal és a vértessomlói Batin Pé-
terrel, valamint egy székesfehérvári kántornő. A mise végén Batin 
Péter átadta neki az ajándékát, egy fatimei Szűz Mária szobrot.

Gyuri meghatódva köszönte meg mindenkinek, hogy eljöttek  
a fogadására, majd a XXIV. Balástyai Falunapokra tartott, ahol  
a rendezvénytéren felállított sátor színpadán hivatalosan is köszön-
tötte Ujvári László és Juhász Jenő. A polgármester elmondta, meg-
tiszteltetés számára, hogy bár Balástyán van a műhelye és Kistele-
ken lakik, mégis Balástyát választotta hazatérése első úticéljának. 
A polgármester ajándékcsomaggal, az alpolgármester egy pár pici 
tornacipővel lepte meg a zarándokot, amire emlékként rá volt írva 
az évszám és a 4600 kilométer. A köszöntésére Csányi Attila zenész 
is eljött és elmuzsikálta Gyuri nótáját. A fogadás után fia családjá-
nál, a műhelyben ebédet készítettek elő számára, ahol a rokonok, 
barátok ünnepelték a hazatérését, közöttük ott volt Amanso Brendan 
Chika kisteleki atya, Antal Imre hódmezővásárhelyi atya és Kovács 
Zoltán röszkei atya is.

Zelei György zarándokútját így foglalta össze: „Március 24-én 
repültem Budapestről Lisszabonba, majd 25-én kezdetét vette hosz-
szú zarándok utam. Célul tűztem ki, hogy felkeressem a Mária jele-
nések helyeit, Portugáliában Fatimát, Franciaországban Lourdes-ot. 
Utam során számtalan falun, városon, hegyen, völgyön keresztül 
haladtam, érintve óceánt, tengert, folyót, patakot. Több országon 
áthaladtam, Portugália, Spanyolország, Franciaország, Olaszor-
szág, Szlovénia és Magyarország, ahol először Budapestre, majd 
Balástyára és Kistelekre érkeztem. Ezzel teljesítettem az Európai 
Caminót, ami Budapest 0 kilométer kőtől indul, és a spanyol Santi-
ago de Composteláig tart. Én ezt visszafelé jártam végig, ami kicsit 
nehezítette az utat, mert a jelzések odafelé vannak kirakva, vissza-
felé nem minden jel látszik. De, hogy én is tudjak Santiagoba gya-
log érkezni, ezért csináltam meg a portugál Caminót Liszabonból 
Santiagoba, és Santiago Muxia Fisterratól, az óceánpartról vissza 
gyalog Santiagoig az útvonalat, így kétszer érkeztem Santiagoba. 
Santiagoból indultam hazafelé, de nem a Caminó Frances útvonalat 
választva, amit már hat éve teljesítettem, hanem a Caminó Norte 
utat jártam be, ami Spanyolország északi óceáni partján vezet végig 
és a francia Bayonne-nál ér véget. Szlovénián a kitűzött Jakobova-
pot útvonalon, Magyarországon a Via Pannónia útvonalon halad-
tam. A végén, hogy teljes legyen a zarándokutam, még Budapest-
ről hazajöttem Balástyára és Kistelekre. Így a zarándokutam hét 
Caminó egyben, és csaknem 4600 kilométert teljesítettem.”

Zelei György zarándokútjáról a Duna Televízió Katolikus 
krónika című műsorában beszélt:

https://www.youtube.com/watch?v=AEoCzts-OKM
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XXIV. Balástyai Falunapok sikeres 
eseményeiből

Csodás kiállítás a Falunapokon

Az idei Falunapok alkalmával újraindult a zöldség- és virágkiál-
lítás, amely nagyon sok termelő, szervező, segítő munkáját dicséri.  

A zöldség- és virágkertészek mellett balástyai területen is működő négy 
vadásztársaság, a Móra Ferenc Vadásztársaság, az Ópusztaszeri Vadász-
társaság, a Balástyai Földtulajdonosok Vadásztársasága és a Zöldhalom 
Vadász Egyesület, több vállalkozás, kézműves vett részt az eseményen, 
továbbá az iskola, az óvoda, a bölcsőde. Az iskolások a madárijesztő 
versenyben vettek részt. 

Az óvodások kiállítása a méhek fontosságára hívta fel a figyelmet, és 
éppen mellette volt egy méhész termékbemutatója. A bölcsődések őszi 
dekorációt készítettek, a faleveleken a tenyérlenyomatukkal, amelyre 
ráragasztották a saját fotóikat. 

A szervezők termelői piacnak is alakítottak ki helyet, amelynek nagy 
sikere volt. Az egyik sarokban a múltba visszatekintésként az 1900-as 
évektől az 1990-es évekig a falu közéletének néhány szereplője fotóinak 
galériája készült azokból a képekből, ami a községi archívumban meg-

található, emlékezve a gyökereinkre, hogy ők is szívvel-lélekkel megtet-
tek mindent községünk előre haladásáért. 

A kiállítás keretében az előcsarnokban többen bemutatták hobbijukat. 
Szintén az előcsarnokban kapott helyet a Balástya Község Díszpolgá-
rainak fala és a Balástya Községért Elismeréseket kapott balástyaiak 
méltatása is.

A Kisteleki Városi Televízióban a kiállításról:
https://www.facebook.com/kistelekivtv/videos/1052785116350144
Gyönyörű Yukkák a Falunapokon
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A XIV. Balástyai Falunapok dekorációjának részei voltak a csodá-
latos Yukka pálmák, amelyek a sportcsarnok előtti sétányt díszítették.  
A sokéves növényekben Gombos Pál és neje, valamint Szél István és 
neje felajánlásával, és jóvoltából gyönyörködhettek a Falunapokra lá-
togatók.

Madárijesztő verseny a Falunapokon

A Falunapokra meghirdetett madárijesztő versenyre az iskolai osztá-
lyok, a bölcsődei dolgozók, nyugdíjasok és magánszemélyek neveztek 
be. Azt, hogy melyik a legszebb, annak eldöntését a szervezők a közön-
ségre bízták. Összesen 544 szavazat érkezett. A legtöbb szavazatot a 14. 
sorszámú kapta, amit a 4. osztályosok készítettek, így a 19 madárijesztő 
közül az övéké lett a legszebb. 

Fogatos felvonulás a hagyományok szerint
A Falunapokon, szeptember 28-án délelőtt indult a fogatos felvo-

nulás a belterületi utcákban, mint ahogy huszonnégy év óta, most 
is Böröcz Pál és Menyhárt József szervezésében és irányításával.  

A betyár ruhába öltözött kisteleki Sógor Ferenc is üdvözölte a fogatoso-
kat. Az eső ellenére tizenkét fogat és ugyanannyi egyéni lovas vonult fel 
a Balástya Község Önkéntes Tűzoltó Egyesület felvezetésével. A biz-
tonságos közlekedésüket a polgárőrök segítették. A zenészeket Berkes 
Antal szervezte és Sári János vitte a kis teherautójával. Sajnos az eső 
ellen nem volt védelmük, és csak induláskor szólt a zene, amikor éppen 
elcsendesedett az eső és amikor a sátrukhoz visszaérkeztek. A felvonu-

lás után az önkormányzat bográcsos pörkölttel látta vendégül a csapatot, 
és mindannyiuknak emléklappal és egy üveg borral köszönte meg Ujvá-
ri László polgármester, hogy eljöttek a rendezvényre.

Sokféle új programot is kínált az idei Falunapok
Az idei Falunapokon többféle program, köztük sok új is várta a láto-

gatókat, és szinte minden korosztály talált a maga számára szórakozást.  
A kiállításon belül említhető a nagyon nagy érdeklődésre számot tartó 
termelői piac és a szelifobox, ami azonnal kinyomtatva kiadta a fotókat, 

és időnként sorba kellett állni a fényképezkedéshez. A rendezvénytéren 
a gyerekeknek – ahogyan az megszokott – külön eseményeket rendez-
tek, volt arcfestés és ugrálóvár is, ám ezúttal nagyméretű fajátékok is 
várták őket. Berta József felajánlásával több órán át traktoros kisvonattal 
járhatták körbe a teret, és mindig megtelt a kis utasokkal a szerelvény.  

Újdonság volt a fiataloknak a disco az ifjúsági klubban, ami szintén tet-
szést aratott. A felnőttek, főleg a férfiak körében tartott nagyobb érdek-
lődésre számot Tisóczki István régi gép kiállítása, az 1950-es évekbeli 
Hoffer traktor, az 1910-es évekből való gőztraktor, és az 1920-as évek-
ben gyártott stabilmotorok. 

A látványosnak ígérkező Parasztolimpia elmaradt, de a lebonyolítói 
azért szalmabálák között deszkára tett poharakban vízzel egyensúlyozva 
bemutatták, milyen lehetne.

Ízek utcája sem volt eddig a rendezvénytéren. A sátorban a nyolcfé-
le ételt sokan megkóstolták. Mindkét napon az esti sztárvendégek fel-
lépése volt a csúcspont, de közülük is kiemelkedően hatalmas buli volt  
a Keroziné. Ilyen tömeg, csápolás és a zenekarral együtténeklés már régen volt. 
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A rendezvény méltó zárása lett a folyékony tűzijáték tizenkét percig 
tartó csodálatos látványa. A mobil medencéből, mint egy szökőkútból 
lövelltek fel a vízsugarak, amit színes fényekkel világítottak meg, és 
lángshow-val kombináltak megtervezett koreográfia szerint. A XXIV. 
Balástyai Falunapok színvonalas rendezvényét fesztiválhangulat és  
a példaértékű összefogás jellemezte. Köszönet ezért mindenkinek, aki 
bármilyen módon hozzájárult a két nap összes eseményéhez!

Hogyan készült a Falunapok kiállítása?
Széleskörű összefogás kísérte a XXIV. Balástyai Falunapok kereté-

ben újra megrendezett zöldség- és virágkiállítást. Sok termelő, segítő, 
támogató dolgozott azon, hogy a tartalmas és szemet gyönyörködtető 
kiállításon mutathassa be a község a közös értékeit. Mások mellett Gera 
Ágnes gazdálkodó és Csáki Anita, akkor még mint megválasztott önkor-
mányzati képviselő is kivette a részét a szervezési feladatokból. Ők így 
látták belülről a kiállítást és ezt a nagyszerű összefogást. 

Gera Ágnes: "Úgy gondolom, hogy hosszú kihagyás után nagyon 
sikeres volt az újrakezdés, igaz, elég rövid idő állt rendelkezésünkre, 
de kellő összefogással, megbeszéléssel, egyéni érdekeket félre téve,  
a közös munkával, a közösség építő erejével, mindent meg lehet oldani. 
Ezt mutatta be ez a kiállítás. Az apróbb hibákat jövőre megpróbáljuk 
kiküszöbölni. Nekem nagyon pozitív élmény volt a munka is és a vég-
eredmény is."

Csáki Anita: "Először is szeretném megköszönni minden balástyainak 
a munkáját, aki részt vett a kiállítás szervezésében, megtervezésében és 
lebonyolításában. Körülbelül 120 gazdálkodó hozta be kisebb vagy na-
gyobb mennyiségben a terményét felajánlásként. Soha nem gondoltam 
volna, hogy Balástya erre képes, és a balástyai emberek továbbra is az 
összefogást, az összetartozást mutatják, hogy tényleg mindenki ennyire 
kitesz magáért azért, hogy ez a zöldség- és virágfesztivál sikeres lehes-
sen. Bár nincs annyi dísznövénykertész a községünkben, nincs annyi 
zöldségtermesztő gazda sem, mint korábban, mégis összefogtunk, és 
azt gondolom, amit lehetett így kezdésként, azt közösen kihoztuk a ren-
dezvényből. A visszajelzések több részről is nagyon pozitívak, nyílván 
vannak hibák, de ezeket a jövőben mindenképpen ki fogjuk küszöbölni, 

és azon leszünk, hogy még színvonalasabb kiállításunk legyen a Falu-
napok keretében."  

Elbontották a kiállítást

A XIV. Balástyai Falunapok alkalmával a sportcsarnokban rendezett 
zöldség- és virágkiállítást október elsején és másodikán elbontották.  
A saját standot állítók elszállították a kiállított tárgyaikat, és azok, akik 
nem ajánlották fel a kiállított terményeiket, virágaikat, hazavitték. Töb-
ben felajánlottak virágokat, amelyek az orvosi rendelőkbe, a Védőnői 
Tanácsadóba, a gyógyszertárba, az óvodába, az iskolába, a bölcsődé-
be kerültek. A felajánlott zöldségfélék közül a paprikát, paradicsomot, 
retket, uborkát a közétkeztetésbe vitték, az óvoda, a bölcsőde és az is-
kolai konyha kapta. Ezeket reggelihez, uzsonnához használhatták fel. 
A többi zöldségféle, a burgonya, káposztafélék, tökfélék alapanyagként 
felhasználásra szintén a közétkeztetésbe kerültek. Zöldségcsomagok 
készültek a közfoglalkoztatásban dolgozóknak és az Integrált Szociális 
Intézmény számára, amit a tanyagondnoki szolgálat vitt el a gondozot-
taknak. Kaptak paprikát a mozgáskorlátozottak balástyai csoportjának 
tagjai és az Őszi Alkony Nyugdíjas Klub tagjai. A Szántóversenyre  
a babgulyás elkészítéséhez szükséges zöldségalapanyagot is a felaján-
lott terményekből használták fel. Továbbá az éjszakai biciklitúrán kínált 
zsíros kenyérhez is jutott a zöldségekből.

Hálásan köszönjük a termelők felajánlásait, ami nagyon nagy segítsé-
get jelentett az érintetteknek!

Kiállítás-értékelő megbeszélést tartottak a szervezők

A Falunapok alkalmával a sportcsarnokban bemutatott zöldség- és 
virágkiállítást értékelő megbeszélést tartott Ujvári László polgármester 
a szervezőkkel és tervezőkkel, Csáki Anitával, Farkas Arankával, Gera 
Ágnessel, Németh Anitával, Stiebel Máriával és Tóth Szilviával. Be-
széltek a közös munka örömeiről, sikeresnek tartották az újraindított 
kiállítást, és együttgondolkodva feljegyezték, milyen javítani valókat 
találtak a jövőre vonatkozóan. Gera Ágnes és Stiebel Mária elmondta, 
hogy már a következő öt évre vannak terveik a látványra, de ehhez má-
sok javaslatait is várják majd minden évben. 

Illin Klára
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Július 20-án rendezte meg Farkas István és Szemerédi István, 
immár ötödször, a zsírégető kerti partit Balástyán, melynek 
helyszíne a Piaccsarnok és a rendezvénytér volt, a főzés 14 óra-
kor kezdődött. Az esemény fő támogatója a Balástya Községi 
Önkormányzat volt, de nagyon sokan segítettek még a szerve-
zőknek. A siker, a jó hangulat ezúttal sem maradt el.

Az 5. Zsírégető kerti partin 23 csapat vett részt legalább 28 féle 
ételt készítve és több mint 450-en látogattak ki az eseményre.  
A sütés-főzés, vagyis a zsírégetés 14 órakor kezdődött tárcsák 
és bográcsok segítségével. Az étkek között találhattunk és kós-
tolhattunk chilis babot, paprikás krumplit, különféle pörköl-
teket, grillezett húsokat és zöldségeket, a főként gyerekeknek 
készített óriáspalacsintát, valamint a saját kemencéjében sütött 
kenyérlángost kínálta a közönségnek Katona Szonja fafaragó 
művész Ágról Pattant Művészeti és Kézműves Egyesülete kép-
viseletében.

Díjak
A minden ételt megkóstoló Kurucsai Szabolcs, Szemerédi Lászlóné, 

Bárkányiné Széll Erzsébet alkotta zsűrinek nehéz dolga volt, 10 ka-
tegória legjobbjairól kellett döntenie. A király kategóriában győztes 
BBQ Tanya Gajgonyakert a vándorserleg mellett Fogas Péter autósze-
relő műhelyében javíttathat 50 ezer forint értékben. A legjobb pörköltet  
Faragó Zoltán birkából készítette, a legfinomabb sült Körmendi Csanád 
pitába töltött sonkás és zöldséges étele lett, grillben Macsek Richárd 
égette legjobban a zsírt. A pörkölt-győztes a Balástya Községi Önkor-
mányzattól, a másik kettő a Katasztrófavédelem Kutató-mentőcsoport 
Önkéntes Tűzoltó Egyesülettől kapott a Vadásztanya vendéglőbe szó-
ló 20-20 ezer forintos utalványt. Itt említjük meg: a Balástya Község 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület gyorsbeavatkozó járművel jelent meg, és  
a gyerekeknek vízzel célba lövési gyakorlatot, versenyt tartottak:  
bójáról kislabdát kellett a vízsugárral lelőni. De tárcsán sütött is a tűz-
oltócsapat.

Díjat kapott még a legnépesebb, az Öreglányok névre hallgató csa-
pat, hatvanan érkeztek, a legviccesebb résztvevő Palotás Péter lett, Pakó 
Veca töltött káposztáját találták a legfinomabbnak, a veterán főző Vékás 
Endre lett, a legfiatalabb a 17 éves Farkas Brigitta, a legjobb konyhalány 
címet Pojcsik Ferenc nyerte el, és a legszebb tálalást az önkormányzati 
csapat produkálta. A három Dj, Gumesz, Lion és Nana szolgáltatta zene 
és lézershow előtt még meg kell említeni fontos történéseket.

Feltámadt a Hurka Csárda
Az egykori, kedvelt Hurka Csárda erre az eseményre feltámadt, 

újra életre kelt. Butty Lászlóné, alias Hurkás Ani vezetésével az 
egyik korábbi szakács, Varga Antalné – a másik, Pojcsik Ferencné 
egészségi állapota miatt nem tudott jelen lenni, hozzátartozói kép-
viselték – Pojcsik Ferenccel és a feleségével, Annával két üstben  
300 adag babgulyást főzött. Többen ezért is látogattak el a zsírége-
tő partira, és szinte csak mutatóba maradt a finom babgulyásból, 
260 adag elfogyott. Azt ígérték: jövőre is főznek, akkor pacal lesz  
a menü. Döntésükben ételük sikere mellett az is szerepet játszhatott, 
hogy egy rögtönzött kiállításon újra találkozhattak a 24 éve bezárt 
Hurka Csárdában használt eszközökkel és láthattak róla fényképe-
ket. Meghatódtak, könnyeztek. Ezeket a csárdát és teljes felszerelé-
sét anno megvásárló Fogas Péter ajánlotta fel erre a célra.

Zsírégetés másképp
A játékos versenyek közé tartozott a 20 mázsás terepjáró elhúzá-

sa, amire 16 csapat nevezett, Fogas Péter győzött társával, de le-
mondtak az első helyről, amit így a második, Pászti Mihály, Nagy 
Attila duó örökölt meg. A vállalkozó kedvűek a tűzoltóautóval már 
nem bírtak. Ezek a próbák is felértek egyfajta zsírégetéssel. A gye-
rekeknek zsíros kenyér készítő versenyt rendeztek, amire húszan 
neveztek, 3-tól 12 éves korig. Kaptak zsírt, hagymát, nekik kel-
lett megkenni és feldíszíteni a karéjt, az öt legszebbet jutalmazták  
a Gombócolóba szóló fagyi utalvánnyal. A két rendező, Farkas István 
és Szemerédi István a nap végén azt mondta: Hű, de jól sikerült!

– Nagyon hangulatos volt a Zsírégető kerti parti. Jó látni, hogy 
egy lakossági ötletből indult rendezvény hová jutott el, fejlődött 
az évek során. Egyre több csapat indul, egyre többen vesznek rész  
a változatos, minden korosztályt megtaláló programokon, és jókedvűen 
lazítanak, beszélgetnek egymással. Ezeknek a rendezvényeknek erről 
kell szólniuk és erről is szólnak – mondta Ujvári László polgármester.

Imre Péter

Főzve és sportolva is égették a zsírt Balástyán 

A Gajgonyakert volt a Zsírégető 
kerti parti győztese

Hanó Milán és felesége, Hanó Milánné Szekeres Judit először volt 
a Zsírégető kerti parti résztvevője, és azonnal meg is nyerték a ván-
dorserleget a BBQ Gajgonyakert csapatukkal. 

A Gajgonyakert Balástyán van, a község Szeged felöli határútjánál. 
Judit testvére, Eszter vásárolt meg korábban ott egy tanyát befektetési 
szándékkal. Négy éve kezdtek Szegedről kijárni, először csak maguk-
nak batátát, kukoricát termeszteni, és néhány gyümölcsfát ültetettek.  
Közben a tanyát felújították, bővítették, és kiköltöztek családjukkal 
együtt. A kilenc hektáros területből a zöldséges és gyümölcsös rész 
most másfél hektáros. Vegyszer- és műtrágyamentesen termelik a növé-
nyeket, a permakultúra alapelveit követve, amelynek alapja a környezet 
ökológiai egyensúlyának megteremtése. Eszter közgazdász Budapes-
ten, de hétvégén hazajön és bekapcsolódik a munkába. Az alapprofil-
juk az, hogy a velük leszerződött 30-35 családot hetente ellátják friss, 
aktuális zöldségekkel, gyümölccsel, ami éppen terem a kertben. Illetve  
a kistermelői tevékenységüknek köszönhetően az abból készült feldol-
gozott termékekkel is. Állattartást is kezdtek, de ez csak annyi, ameny-
nyi egy ekkora kertben a biodiverzitás miatt szükséges, mert abban az 
állatnak is van helye. Több tervük közül a legközelebbi, hogy lakásét-
termet akarnak nyitni, ami az idén már el is indul. 

(Zsírégető kert parti a szeptemberi újságból helyhiány miatt maradt ki.)
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A tordai Kukoricafesztiválra  
utazott a balástyai csapat 

Szeptember 21-én rendezték meg testvértelepülésünkön, a vajdasági 
Tordán a Kukoricafesztivált, amelyen Balástya kilenc fős csapata is 
részt vett Ujvári László polgármester és Juhász Jenő alpolgármester 
vezetésével. A vendéglátók cigányzenekarral és zsíros kenyérrel várták 
őket, majd az ünnepi megnyitót követően a csapatok a hagyomány sze-
rinti ruhákban, zenészek kíséretében vonultak ki egy traktor pótkocsiján,  
a kukoricaföldre, ahol a kijelölt parcellákhoz mentek, ugyanis a rendez-
vény főeseménye a kézi kukoricatörés és a szárvágás bemutatása volt.

Amikor a csapatok elfoglalták a helyüket, a hagyomány szerinti reg-
gelihez a földön megterítettek, és a szomszédos csapatokat, meg a köz-
ben odaérkező zsűrit is megkínálták a finomságokkal. A terítéken volt 
vajajja, krumplikása, héjában főtt krumpli, kőrözött, sonka, kolbász, 
szalonna, rozsos cipó, paprika, paradicsom, alma, körte, szőlő, valamint 
bor és pálinka, továbbá volt még lekváros kifli, kukoricás kifli kelt tész-
tából, diós és almás sütemények. A versenyfeladat ezután következett. 
A kukoricát le kellett törni, rakásokba rakni, levágni a kukoricaszárat, 
kévét kötni, kúpokba rakni, és a kukorica csöveket a traktor utánfutójára 
kellett felrakni, amit a zsűri közben értékelt. A kukoricatörés befejezése 
után az ebéd következett, majd kulturális műsor volt, a tűzoltók bemuta-
tója, habparty a gyerekeknek, és a felnőttek középkori lovagi és íjászbe-
mutatót láthattak. De közben folyt a főzőverseny és a pálinkaverseny is. 
A kukoricatörő verseny eredményhirdetésekor derült ki, hogy a mieink 
másodikak lettek. 

EGÉSZSÉGNAPOK BALÁSTYÁN
a Védőnői tanácsadóban (Kóródy utca 4.)
2024. október 15., kedd 
Bőrgyógyászati szakrendelés 13.00-17.00 óráig
A bőrgyógyászati szakrendelés ingyenes, amelyet a Balástya 

Községi Önkormányzat biztosít a balástyai lakosok számára.
A vizsgálatra időpont egyeztetés szükséges Böröczné Huszka 

Edina védőnőnél: +36 30 578-5212
2024. október 18., péntek
PSA szűrés és Ultrahang vizsgálat 8 órától
A vizsgálatot végzi: dr. Zagorac Nikola. Vizsgálat díja: PSA 7.000 

Ft/fő, komplex has + pajzsmirigy UH vizsgálat 25.000 Ft/fő
PSA szűrés ujjbegyből vett vérből. Férfiaknak 50 éves kor felett 

ajánlott az évenként PSA szűrés, ami a prosztata rosszindulatú meg-
betegedését jelezheti. 

Kérjük a hasi ultrahang előtt az alábbi teendők betartását!
A vizsgálat előtt 4 órával ételt nem fogyaszt! A vizsgálat előtt  

2 órával 0,5 liter buborékmentes ásványvizet vagy csapvizet fo-
gyasszon minél rövidebb idő alatt! A későbbiekben (a vizsgálat előtt 
kettő órával) inni, iszogatni, rágózni, bármit a szánkba venni tilos, 
akkor sem, ha közben el kell menni a mosdóba! Ha mégis elmegy a 
mosdóba, akkor a kismedencei részt nem tudjuk vizsgálni, ha gyor-
san ráiszik vizet, akkor a felhas vizsgálhatósága válik még nehezeb-
bé. Tehát amennyiben lehetséges, egyiket se tegye!

A vizsgálatokra időpont egyeztetés szükséges Czirok-Molnár 
Lilla védőnőnél: +36 70 339-6928

2024. október 22., kedd 
Nőgyógyászati szűrővizsgálat 9.00-12.00 óráig
A vizsgálatot végzi: dr. Sári Tamás szülész-nőgyógyász szakor-

vos, osztályvezető főorvos. A vizsgálat díja: 15.000 Ft
A rendszeres méhnyakrákszűrés minden nő számára kiemelt fon-

tosságú kellene, hogy legyen. Ez a betegség ugyanis a viszonylag 
könnyen felfedezhető, kezelhető daganatok közé tartozik és ha idő-
ben felismerik a rendellenes, de még nem rosszindulatú szöveteket, 
akár meg is előzhető. 

A vizsgálatra időpont egyeztetés szükséges Böröczné Huszka 
Edina védőnőnél: +36 30 578-5212

Óvodai események
Beszoktatás az óvodába
Szeptember első napjaiban elkezdődött az új gyermekek befogadása 
az óvodába. Az ősz folyamán 28 kisgyermek érkezik az óvoda négy 
csoportjába, ahol izgatottan várják őket nagyobb társaik és az óvoda 
munkatársai. A pedagógusok minden gyermeket meglátogattak ottho-
nukban, többen testvéreik mellé érkeznek a csoportokba, így sokan már 
az első pillanattól kezdve otthonosan érzik majd magukat az óvoda fa-
lai között. Az óvodai nevelési évet 106 kisgyermekkel kezdjük meg.

Új mászóvár az óvoda udvarán
A gyermekek nagy örömére a nyár végén megtörtént az új mászóvár 
helyszíni minősítése, így szeptembertől birtokba vehették a várva-várt 
játékot. Az udvar végleges elrendezése terveink szerint az ősz folyamán 
befejeződik.

Készülődés a Falunapokra
Az óvodás gyermekek és pedagógusaik minden évben megjelennek 
saját alkotásaikkal a Falunapok kiállítói között. Többhetes munkával, 
sokféle formában és módszerrel méhecskék készültek, majd „repültek 
át” a sportcsarnokba. Az előkészület alatti beszélgetések közben a gyer-
mekek megismerték a méhek munkáját és hasznát a természetben.

Csontos Mária intézményvezető 

Iskolai események
Iskolára hangoló 

Az 1. osztályosok augusztus 30-án játékos délelőttön ismerkedtek 
a tanító nénikkel, búcsúztatták a nyarat, készültek az iskolára. 

A Hónap Szentje
Ebben a tanévben is folytatódik a Hónap Szentje ismertető prog-

ram. Minden alkalommal egy szentet választunk, akinek életével 
és tevékenységével megismertetjük tanulóinkat. A szervezéshez és 
lebonyolításhoz Jenei Norbert hitoktató nyújt segítséget. 

Október 6-ai megemlékezés 
Október 4-én, pénteken a 175 éve kivégzett aradi vértanúkra és  

a szabadságharc áldozataira emlékeztünk az iskolai és községi 
ünnepségen. A 7.a osztály műsorát osztályfőnökük, Gállné Leiner 
Ilona állította össze, majd az emlékezés koszorúját helyezték el  
a tizenöt éve állított kopjafánál.
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Ingyenes jogi tanácsadás 
Dr. Törzsi Tímea ügyvéd  

telefonon történő egyeztetés alapján tart  
ingyenes jogi tanácsadást a polgármesteri hivatalban.  

Telefon: 06 (20) 923-0308

A KSE BALÁSTYA VÁRMEGYE I. OSZTÁLYÚ CSAPATÁNAK 
MÉRKŐZÉSEI

2024. október 5., szombat 15.00 óra, balástyai sportpálya

2024. október 12., szombat 15.00 óra, deszki sportpálya

2024. október 26., szombat 14.30 óra, balástyai sportpálya

2024. november 2., szombat 13.30 óra, balástyai sportpálya

2024. október 20., vasárnap 14.30 óra, bordányi sportpálya

Balástya 

Deszk

Balástya

Balástya

Bordány

Tiszasziget

Balástya

Balástya

Algyő

Sándorfalva

Nehéz szezon lesz  
A vármegyei I. osztály küzdelmeiből hat forduló telt el. A balástyai 

csapatra egy nagyon nehéz szezon vár. 
Augusztus közepén kezdődött az új idény. A jelentősen megerősö-

dő, a feljutást megcélzó Sándorfalvához látogattunk. A mérkőzésen 
4-0-ás vereséget szenvedtünk. 

A következő hétvégén a hódmezővásárhelyi második számú csapat 
érkezett Balástyára. Hiába játszottunk sokkal jobban ellenfelünknél, 
a mérkőzés egyetlen találatát a vendégek szerezték. 

Augusztus utolsó napján Dorozsmán játszottunk. A két korábbi 
mérkőzésen látható küzdelem ekkor nem mutatkozott meg. Újabb 
négygólos vereség lett a vége. 

Ezután hazai pályán fogadtuk Mórahalom csapatát. Az egyértel-
műen felsőházhoz tartozó vendégcsapattal egy közönségszórakozta-
tó, fordulatos mérkőzésen 3-3-as döntetlennel szereztük meg az új 
szezon első pontját. Az első balástyai gól egy öngólnak köszönhető,  
a másodikat Tóth Gergő, a harmadik pedig Bagi Bence szerezte. 

Sajnos ezután a mérkőzés után még több sérülés és betegség hátrál-
tatta a csapat munkáját. A makói mérkőzésre nehezen szedtük össze  
a keretet. A mezőnyben nem volt akkora különbség a két csapat kö-
zött, de nagyarányú, 5-1-es vereség lett a vége. A szépítő gólt Mágo-
csi Gergő szerezte. 

Az öt mérkőzéséből ötöt megnyerő Szeged-Csanád Grosics Aka-
démia második számú csapata látogatott Balástyára a 6. fordulóban. 
A két együttes közötti osztálykülönbség a mérkőzés előtt sem volt 
kérdéses. A balástyai szurkolók bő 35 percen keresztül egy nagyon 
jól védekező csapatot láthattak. Sajnos már az első félidőben két 
kényszerű cserét kellett végrehajtanunk. A végeredmény 7-0-ás ve-
reség lett.

Továbbjutás a kupában 
Szeptember elején a Nemes István Csongrád-Csanád Vármegyei 

Kupa 2. fordulójában Szentesre látogatottunk. Malatinszki Ádám 
góljával sikerült kiharcolnunk a továbbjutást. A következő mérkőzést 
áprilisban rendezik. 

Fodor Tamás elnök

Sporthírek
Határozatok, végzések, jegyzőkönyvek érkezése minden esetben 

ügyfélkapura vagy e-mail címre történik, kérjük ezeket elolvasni, 
és szükség esetén észrevételt tenni. Kérdés esetén pedig keressenek 
bennünket személyesen, telefonon vagy e-mail-ben.

• Másodvetés és betakarítás bejelentése: Másodnövények veté-
sét és betakarítását is jelenteni szükséges a művelet elvégzését kö-
vető 15 napon belül.

• AÖP vállalás esetén figyelni kell, hogy az agrotechnikai művelet, 
kaszálás dátuma jelentve legyen 15 napon belül.

• Talajtakarás minimális (legérzékenyebb) időszaka, ami július 
15-től szeptember 30-ig tart, a pihentetett területen is gondoskodni 
kell valamilyen talajtakarásról.

• Aszálykár bejelentése szeptember 30-ig lehetséges azokra a 
kultúrákra amelyek a bejelentést követő legalább 15 napig még a 
területen vannak. Az agrár-kárenyhítési hozzájárulás megfizetésé-
nek határideje szintén 2024. szeptember 30. Az erről szóló kincstári 
határozat ügyfélkapun keresztül érkezett (2024. augusztus 15-ig) és 
átutalással fizetendő.

• Pályázatok folyamatosan jelennek meg, amit a kap.gov.hu olda-
lon kísérhetnek figyelemmel.

• Új AKG, Öko pályázat is lesz, még folynak az egyeztetések, vár-
hatóan októberben jelenik meg a felhívás és 2024. november 1-je és 
december 2-a között lehet benyújtani a kérelmeket, ami biztos hogy 
öt éves vállalás lesz.

Ügyfélfogadás telefonon előre egyeztetett időpontban lehetséges!
  Halászné Ács Éva Edit: +36 30 338 0162 • acs.eva@nak.hu

Halász Zsolt: +36 30 337 2535 •  halasz.zsolt@nak.hu

Falugazdász hírek

Hulladékudvar nyitva tartása
Keddtől szombatig 8.00-12.00 óráig, 

12.20-16.20 óráig. Vasárnap és hétfő ZÁRVA.
Telefon: 06 70 682-8565
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Vöröskeresztes ingyenes csere-bere vásár 
Október 20-án, vasárnap 9-12 óráig az ifjúsági klubban Vörös-
keresztes ingyenes csere-bere vásárt tartanak. A szervezők továbbra 
is várnak tiszta, használható ruhaneműket, működőképes játékokat, 
mesekönyveket, is amelyeket a vásár alkalmával adhatnak át. 
Érdeklődni lehet a szervezőnél, Molnár Évánál, a 06 (20) 429-8301-
es telefonszámon. A következő vásár szeptemberben lesz!   

Orvosok és ügyeletek
Háziorvosok – rendelési idő: 8.00-12.00 óráig,
munkaidő: 8.00-16.00 óráig
Dr. Györe Ferenc – 62/278-400, 06 (20) 936-9260
Dr. Veidner Tibor – 62/278-200, 06 (30) 998-6047
Sürgősségi orvosi, központi ügyelet Kisteleken hétköznap 16.00-22.00 
óráig, hétvégén és ünnepnapokon 8.00-14.00 óráig: – 112
Életveszélyes állapot és baleset esetén állandóan: – 112
Hétköznap 22.00-reggel 8.00 óráig, hétvégén 8.00-14.00 óráig: – 1830
Betegszállítás: – 1820 
Kisteleki Szakorvosi Rendelő: 06 62/259-611
Defibrillátor újraélesztéshez 0-24 óráig elérhető a Hotel Orchideában!

Állatorvosi ügyelet
A hétvégi állatorvosi ügyelet megszűnt. További információért  
dr. Dakó Zoltánt keresheti az állattartó lakosság. 
Telefon: 06 (70) 424-4455
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ANYAKÖNYVI hírek
Házasságkötés:
• Kiss Attila és Király Tifani
• Csányi Norbert és Tóth Janka

Születés:
• Csillag Stellának és Ádám 
Lajosnak: Csillag Zille
• Karácsony Andreának és 
Budusan Liviunak: Denisz 
Emánuel

• Masa Renátának és Nemes 
Gábornak: Adelin
• Jámbor Bettinának és Tóth 
Lászlónak: Nándor

Keresztelő:
• Borbás Sára szülei – Borbás 
Gábor és Tisóczki Anett

Elhunyt:
• Dombovári László (1964)

ELADÓ FÖLD
Balástya, Őszeszék 49. számú tanya mellett 
gazdálkodásra alkalmas földterület eladó. 
Vas és műanyag fóliaváz, öntözőrendszer, 

3x32A áram, gáz bekötve.

Balástya, Hrsz.: 0199/29
Terület méret: 15576,21 m^2

Ára: 8.000.000 Ft
Telefon: +36 20 957 7384 

A temető üzemeltetőjének tájékoztatója
Temetések ügyintézése 
A balástyai köztemető ravatalozójánál a temetkezési és temetőgondnoki 
irodában, a nyitva tartási időben vagy telefonon történő egyeztetéssel 
intézheti a lakosság a temetésekkel kapcsolatos ügyeket.

Autós közlekedés a temetőkapun
A temető nagykapuja a temetői lopások miatt számzárral működik. 
Továbbra is kizárólag az idősek és a mozgásukban korlátozottak 
hajthatnak be gépjárművel a temető területére! A kapun lévő te-
lefonszám felhívásakor az autóval behajtani szándékozók kódot 
kapnak, amivel a kapu lakatja kinyitható, a kaput utána be kell 
zárni! A temetőből távozáskor szintén a kóddal kell kimenni, és 
utána bezárni a kaput! Kérjük, a kaput ne hagyják nyitva! A szer-
tartások alkalmával a temetőkapu minden alkalommal nyitva lesz. 
Ne hagyják őrizetlenül értékeiket, sem a gépjárműben, sem a sírokon!

Sírhelyek újraváltása
Tájékoztatjuk az elhunytak hozzátartozóit, hogy az 1999-ben  
és korábban váltott sírhelyek váltási ideje lejárt, ezért a temetőben,  
a ravatalozó épületében levő temetőgondnoki irodában lehet intézni  
a sírhelyek újraváltását. 

A temetőgondnoki iroda általános nyitva tartása: 
kedden 8.00-12.00 óráig, pénteken 12.00-16.00 óráig  
Egyéb időpontban telefonon történő egyeztetéssel: 06 (20) 359-4948 
Halottszállítás: Lévai – 06 (30) 451-0371

FELHÍVÁS: 
ÍRTSUK EGYÜTT A KIRÁLYDINNYÉT! 

Egyre nagyobb gondot jelent Balástya belterületi részein is a király-
dinnye. A gyomnövény száraz kis tüskéi sok bicikliző életét keserítik 
meg, kilyukasztják a kerékpárgumikat. Nem egy bejelentést kaptunk 
már ilyen esetekről. A közterületeken az önkormányzat munkatársai 
folyamatosan igyekeznek irtani a királydinnyét, de a munka akkor 
hozhat eredményt, ha az ingatlantulajdonosok a magánterületeken is 
kikapálják a királydinnyét. Ezért arra kérem a lakosságot, mindenki 
saját portáján is irtsa a királydinnyét, hogy ne okozzon ilyen sok kel-
lemetlenséget ez a gyomnövény! Köszönöm!

Ujvári László polgármester

MEGEMLÉKEZÉS 

"Könnyes az út, mely sírodhoz vezet.
A Jóisten őrködjön pihenésed felett."

Soha el nem múló fájdalommal emlékezünk
KUNSZABÓ SÁNDOR

halálának 19. évfordulóján. 
                             Feleséged és fiad

Irodai ügyelet a plébánián
Brendan atya telefonszáma: 

a  06 20 946 9669-os telefonszámon.
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